
 PROTOKÓŁ Nr 1/2025 

 z posiedzenia Komisji  Skarg, Wniosków i Petycji  

Rady Gminy Bielsk Podlaski  

w dniu 22 stycznia 2025 r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy  

ul. Mickiewicza 46. Czas trwania posiedzenia w godz. 8.30 – 8.45. Zawiadomienie o 

posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni członkowie Komisji:  

1. ANDRZEJ CZECZUGA – Przewodniczący komisji 

2. DIANA BISZ – członek komisji 

3. KONRAD ŁAPIŃSKI – członek komisji 

4. ANGELIKA NIERODA – członek komisji 

Spoza komisji obecni byli również: 

- Wójt Gminy – WALENTY KORYCKI 

- Sekretarz Gminy – MONIKA DMITRUK 

- Radca prawny – JAN WOŁOSOWICZ 

- Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył radny ANDRZEJ CZECZUGA – Przewodniczący Komisji. 

Materiały będące przedmiotem posiedzenia zostały przekazane radnym w formie 

elektronicznej.  

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr 6/2024 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu  

grudnia 27 grudnia 2024 r. 
4. Zaopiniowanie petycji Komitetu Protestacyjnego STOP WIATRAKOM w Gminie Bielsk 

Podlaski z dnia 17 grudnia 2024 r. dotyczącej sprzeciwu wobec lokalizacji elektrowni 
wiatrowych na terenie Gminy Bielsk Podlaski. 

5. Zaopiniowanie skargi Komitetu Protestacyjnego STOP WIATRAKOM w Gminie Bielsk 

Podlaski z dnia 24 grudnia 2024 r. (wpływ do Urzędu Gminy 26 grudnia 2024 r.) dot. 

nieprzekazania petycji do Przewodniczącego Rady Gminy. 

6. Sprawy bieżące. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

otworzył  radny  ANDRZEJ CZECZUGA – Przewodniczący Komisji. Przypomniał o 

zasadach wynikających z RODO (ochrona danych osobowych). 

 

Ad. 2) Ustalenie porządku posiedzenia. 



ANDRZEJ CZECZUGA przedstawił proponowany porządek posiedzenia, do którego 

uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 3) Przyjęcie protokołu Nr 6/2024 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 

dniu 27 grudnia 2024 r. 

Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do treści protokołu. Protokół został przyjęty w 

głosowaniu jawnym jednogłośnie (obecnych 4 radnych). 

 

Ad. 4) Zaopiniowanie petycji Komitetu Protestacyjnego STOP WIATRAKOM w Gminie Bielsk 

Podlaski z dnia17 grudnia 2024 r. dotyczącej sprzeciwu wobec lokalizacji elektrowni wiatrowych 

na terenie Gminy Bielsk Podlaski 

Petycja przekazana Komisji przez Przewodniczącego Rady Gminy w celu wydania 

opinii stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji - radny ANDRZEJ CZECZUGA omówił przedmiot petycji.  

 Autorzy petycji wnioskują o: 

- wyłączenie radnych od podejmowania uchwał dotyczących inwestycji  posadowienia 

elektrowni wiatrowych w Gminie Bielsk Podlaski w trybie art. 25a ustawy o samorządzie 

gminnym, 

- podjęcia uchwały Rady Gminy Bielsk Podlaski zakazującej lokalizacji elektrowni 

wiatrowych na terenie Gminy Bielsk Podlaski na mocy aktów planowania przestrzennego, 

- przeprowadzenia referendum lokalnego w sprawie zasadności inwestycji w sołectwach, 

gdzie mają powstać elektrownie wiatrowe oraz w sołectwach sąsiadujących. 

Stanowisko Wójta Gminy zawarte w piśmie Or.152.17.2024.IR z dnia 13 stycznia 

2025 r. stanowi   Załącznik Nr 4 do protokołu. Wójt Gminy wskazuje na braki formalne, 

niezachowanie których  powoduje pozostawienie petycji bez rozpatrzenia  bez wezwania do 

ich uzupełnienia. 

Przewodniczący Komisji ANDRZEJ CZECZUGA udzielił głosu osobie 

reprezentującej Komitet Protestacyjny – Panu T.K., który w swoim wystąpieniu odniósł się do 

obu merytorycznych punktów porządku posiedzenia, tj. petycji i skargi. 

Na wstępie podziękował Przewodniczącemu Komisji za udzielenie głosu. Następnie 

odniósł się do pisma Wójta Gminy w sprawie skargi na nieprzekazanie petycji 

przewodniczącemu rady, w którym zwrócono uwagę, na brak precyzyjnej informacji, na kogo 

ta skarga została złożona. Odnosząc się, do tych wątpliwości Pan T.K. wyjaśnił, że ze skargi 

można wyczytać, że dotyczy ona działania Sekretarza Gminy. Powiedział, że on nie jest 

prawnikiem, możliwe więc, że nieudolnie napisano skargę, zaznaczył przy tym, że z treści 

skargi można wytypować kogo ona dotyczy, gdyż  jak wskazano w treści skargi, do zadań 

sekretarza należą wymienione czynności podane w skardze, które zostały wypisane z 

Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy. Zdaniem mieszkańca gminy za prawidłowy 

zostałby uznany zapis sporządzony czcionką nr 50 SKARGA NA SEKRETARZ GMINY 

BIELSK PODLASKI. Pozostawił do interpretacji radnych kwestię czasu i trybu dekretacji 

pism z Biura Obsługi Klienta bezpośrednio do Przewodniczącego Rady Gminy. Zwrócił 

uwagę, że Urząd Gminy mieści się zaledwie na 2 kondygnacjach i posiada tylko kilkanaście 

pokoi, nie jest więc korporacją zajmującą wielki biurowiec w Warszawie. Osób decyzyjnych 

jest kilka, a do wspomagania pracy przy dekretacji pism urzędnicy mają specjalistyczny 

program komputerowy. Przyznał, że rozumie, że termin „niezwłocznie” nie znaczy 

„natychmiast”, ale oznacza wykonanie przez zobowiązaną osobę czegoś w możliwym 

terminie. Ponieważ petycja trafiła już do Przewodniczącego Rady, a później do 

Przewodniczącego Komisji, stwierdził, że to Go satysfakcjonuje. 



W sprawie petycji, wyraził nadzieję, że radni zapoznali się z jej treścią. Podkreślił, że 

takie inwestycje (budowa elektrowni wiatrowych) budzą wiele kontrowersji nie tylko na 

Podlasiu, ale też w innych regionach Polski. Dodał, że działa społecznie dla dobra ogółu, a nie 

z innych pobudek. Nadmienił, że pozostawienie petycji bez rozpatrzenia w żadnym wypadku 

nie spowoduje zaprzestania kolejnych działań Komitetu Protestacyjnego w tej sprawie, a 

właściwie dodatkowo motywuje do dalszej pracy i działania. Zwracając się do radnych 

powiedział, że liczy  na głęboką analizę skutków takiej inwestycji podczas procedowania 

wniosku złożonego przez firmę „wiatrakową”. Dziękując za uwagę, swoje wystąpienie 

zakończył stwierdzeniem, że od radnych zależy, czy w przyszłości w naszej gminie będą 

decydować firmy zewnętrzne, czy mieszkańcy, jako wspólnota samorządowa.  

Do tematu odniósł się z dodatkowymi wyjaśnieniami radca prawny JAN 

WOŁOSOWICZ. Przytoczył treść art. 4 ustawy o petycjach określający elementy, które 

petycja powinna zawierać oraz formy jej doręczenia. Odczytał treść ustępu 2 tego artykułu. 

Zwrócił uwagę, że jeżeli podmiotem wnoszącym petycję jest grupa podmiotów, w petycji 

należy wskazać oznaczenie każdego z tych podmiotów oraz osobę reprezentującą podmiot 

wnoszący petycję, należy też wskazać miejsce zamieszkania lub siedzibę każdego z tych 

podmiotów. W omawianej sprawie, Komitet Protestacyjny jest grupą podmiotów. Składający 

petycję nie wskazał, kto wchodzi w skład Komitetu Protestacyjnego, ani siedziby, czy miejsca 

zamieszkania osób wchodzących w skład komitetu. W związku ze stwierdzonymi brakami, 

petycję pozostawia się bez rozpatrzenia nie wzywając do uzupełnienia tych braków. JAN 

WOŁOSOWICZ dodał, że na tym etapie rozpatrywania petycji nie ocenia się jej pod 

względem merytorycznym.  

 Uwag i pytań nie zgłoszono. Zgodnie z sugestią radcy prawnego Komisja 

zarekomendowała pozostawienie petycji bez rozpatrzenia zgodnie ze stanowiskiem Wójta 

Gminy i załączonym projektem uchwały. 

Pismo z opinią  Komisji skierowane do Przewodniczącego Rady Gminy 

STANISŁAWA OLSZEWSKIEGO stanowi  Załącznik Nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 5) Zaopiniowanie skargi Komitetu Protestacyjnego STOP WIATRAKOM w Gminie Bielsk 

Podlaski z dnia 24 grudnia 2024 r. (wpływ do Urzędu Gminy 26 grudnia 2024 r.) dotyczącej 

nieprzekazania petycji do Przewodniczącego Rady Gminy. 

Skarga przekazana Komisji przez Przewodniczącego Rady Gminy w celu wydania 

opinii stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji ANDRZEJ CZECZUGA poinformował, że Skarżący 

wypowiedział się na temat treści skargi w swoim wystąpieniu w poprzednim punkcie.  

Stanowisko Wójta Gminy (pismo Or.1510.10.2024.IR z dnia 14 stycznia 2025 r.) 

odnoszące się do treści skargi stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 

Członkowie Komisji uwag i pytań nie zgłosili i jednogłośnie zarekomendowali 

uznanie skargi za niezasadną. 

Pismo z opinią  Komisji skierowane do Przewodniczącego Rady Gminy 

STANISŁAWA OLSZEWSKIEGO stanowi  Załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 6) Sprawy bieżące. 

Spraw bieżących nie zgłoszono. 

 

Ad. 7) Zamknięcie posiedzenia.  

 W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji  ANDRZEJ 

CZECZUGA zamknął posiedzenie komisji o godz. 8.45. 



 

Protokołowała: 

   Insp.  Ala Wawulska                  Przewodniczący Komisji: 

       Andrzej Czeczuga …………………… 

 

        Członkowie Komisji: 

 

1. Diana Bisz ………………….. 

 

2. Konrad Łapiński …………… 

 

 

3. Angelika Nieroda …………… 


